

SP GROUP ACQUIRES ENGIE'S 40 PER CENT STAKE IN CHONGQING SINO-FRENCH ENERGY SERVICES

Latest acquisition expands SP's sustainable energy offerings to China

Singapore, 20 January 2021 – SP Group (SP) today announced an agreement with ENGIE SA, to acquire ENGIE's 40 per cent stake in Sino-French Energy Services Co. Ltd (SFES) in Chongqing, China. This is SP's first acquisition of energy assets in China, growing the company's China presence with sustainable energy solutions.

SP's Group Chief Executive Officer, Mr Stanley Huang, said, "The acquisition of ENGIE's stake in SFES strengthens SP Group's District Cooling and Heating presence in Chongqing and expands our capabilities into Combined Cooling Heating and Power (CCHP) offerings for the hospital segment. Together with Chongqing Gas Group, we will continue to play a key role in supporting the hospitals to adopt more energy efficient CCHP and grow the CCHP market share."

Established in 2010, SFES was a joint venture company between ENGIE and Chongqing Gas Group, a state-owned enterprise that owns 80 per cent of Chongqing's gas distribution network. SFES is the market leader for CCHP solutions in Chongqing. It operates CCHP solutions deployed in three of the city's hospitals as well as a District Cooling and Heating plant that serves the Chongqing Danzishi Central Business District. The district is located 2.7 kilometres across the Yangtze river from SP's integrated cooling and heating plant in Raffles City Chongqing.

SP Group runs an advanced energy-efficient cooling and heating system for Raffles City Chongqing, that commenced operations in September 2019. SP's cooling operations enables Raffles City Chongqing to reduce energy consumption by more than 40 per cent, compared to conventional building chiller plants.

Besides Chongqing, new partnerships and collaborations are taking root in Shanghai and Guangzhou. In August 2020, SP signed an agreement with the Sino-Singapore Guangzhou Knowledge City (GKC) to develop district cooling and heating solutions for the Knowledge Tower in GKC. In October, SP inked a Memorandum of Understanding with State Grid Shanghai Energy Services to study the feasibility of jointly developing and investing in integrated energy projects to bring sustainable energy solutions to customers in Shanghai.



SP Group currently has three offices in China (Shanghai, Guangzhou and Chongqing), with its China headquarters located in Shanghai.

-Ends-

About SP Group

SP Group is a leading utilities group in the Asia Pacific, enabling a low-carbon, smart energy future for its customers. It owns and operates electricity and gas transmission and distribution businesses in Singapore and Australia, and sustainable energy solutions in Singapore and China.

As Singapore's national grid operator, about 1.6 million industrial, commercial and residential customers benefit from its world-class transmission, distribution and market support services. These networks are amongst the most reliable and cost-effective world-wide.

Beyond traditional utilities services, SP Group provides a suite of sustainable energy solutions such as cooling and heating systems for business districts and residential townships, electric vehicle fast charging and green digital energy management tools for customers in Singapore and the region.

For more information, please visit spgroup.com.sg or follow us on Facebook at fb.com/SPGroupSG, on LinkedIn at spgrp.sg/linkedin and on Twitter @SPGroupSG.

新能源集团收购重庆中法能源服务有限公司 40% 股份 最新收购协议将拓展新能源为中国提供可持续能源方案业务

2021年1月20日——新加坡新能源集团（SP）今天宣布与 ENGIE SA 达成协议，收购 ENGIE 在中国重庆的中法能源服务有限公司（SFES）40%的股份。这是新能源在中国首项能源资产收购协议，也将拓展新能源为中国提供可持续能源方案业务。

新加坡能源集团总裁黄天源说，收购 ENGIE 在中国重庆的中法能源服务有限公司的股份，将能强化新能源集团在重庆区域供冷供热领域的足迹，并将我们的业务扩展到为医院提供冷热电三联供方案。与重庆燃气集团股份有限公司携手，将让我们得以继续支持医院，采纳更节能的冷热电三联供方案，以及扩大我们在冷热电三联供市场份额方面，扮演关键角色。

中法能源服务有限公司由中国国营的重庆燃气集团股份有限公司和 ENGIE 中国于 2010 年合资成立，重庆燃气负责运营重庆市 80%以上的燃气管网。中法能源服务有限公司是重庆市冷热电三联供方案的市场领导者，它营运输送到三所市医院的冷热电三联供方案，以及重庆弹子石中央商务区区域供冷和供热系统。该地区与新能源位于重庆来福士广场内综合供冷和供热厂隔着长江、有 2.7 公里的距离。

新能源集团为重庆来福士广场运作先进的制冷和制热系统，从 2019 年 9 月就开始运营。新能源的制冷运作系统，与传统的建筑冷水机组相比，降低重庆来福士广场的能耗超过 40%。

除了重庆，新能源也在上海和广州建立了新的伙伴关系和合作计划。在 2020 年 8 月，新能源与中新广州知识城签署协议，为中新广州知识城内的知识塔，开发区域供冷供热系统。在 10 月份，新能源集团和国网上海市电力公司签署了合作备忘录，研究联合开发和投资综合能源项目的可行性，为中国上海的客户提供可持续能源方案。



新能源集团目前在中国设有三个办事处（上海、广州和重庆），集团在中国的总部位于上海。

-完-

关于新加坡能源集团

新加坡能源集团是亚太地区一家主要的能源公司，为客户提供迎合未来需求的低碳、智慧能源方案。新能源集团在新加坡和澳大利亚拥有和经营电力与燃气的输配和经销事业，并在新加坡和中国推行永续能源方案。作为新加坡国家电网经营者，大约 160 万名新加坡工业、商业和住宅客户，从新能源集团世界级的电力与燃气的输配、分销和市场支持服务中获益。我们的网络是全球最可靠和最具成本效益之一。除了传统的能源服务，新能源集团也为新加坡和区域客户，提供一系列可持续能源方案，例如提供商业区域和住宅城镇供冷供热系统、快速充电电动车和环保数码能源管理工具。

更多信息请访问 spgroup.com.sg 或在领英 [spgrp.sg/linkedin](https://www.linkedin.com/company/spgrp) 和推特 Twitter @SPGroupSG 上关注我们。